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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Csák János, kultúráért és innovációért felelős 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit nyertünk a hazai egyetemeket működtető 
vagyonkezelő alapítványok felállításával?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Magyarország  Kormánya  2019-ben  kezdett  hozzá  a  hazai  egyetemek  modellváltásának
megvalósításához, melyben számos hazai felsőoktatási intézmény került vagyonkezelő alapítványok
irányítása alá.

A változtatások óta tehát már eltelt néhány év, így ideje mérleget vonni az eddigi tapasztalatok
alapján.

A modellváltásból származó előnyökből eddig keveset láttunk. Ezért érdemes számba venni azokat,
amelyek a vagyonkezelő alapítványok által működtetett struktúrára való átállásból fakadtak. Olyan
konkrét  eredmények felmutatására van szükség,  melyek egyértelműen bizonyítják,  hogy azok a
korábbi állami rendszerben nem, de a modellváltás során elérhetővé váltak.

Eddig ugyanis annyi vált bizonyossá, hogy mintegy 1 600 milliárd forintnyi közvagyon került ki
állami  kézből  és  vált  a  vagyonkezelő  magánalapítványok  tulajdonává,  de  ezen  túlmenően  a
központi  költségvetés  további  milliárdokkal  támogatja  az  alapítványok  működését  évente.
Sajtóhírek szerint ebből mintegy 2 milliárd forintot a kuratóriumi és a felügyelő bizottsági tagok
tiszteletdíja  emészt  fel.  Ezzel  szemben  a  szociálisan  rászoruló  hallgatók  megsegítésére  szánt
források mennyisége nem éri el ennek az összegnek a szintjét.

Az sem látható, miért jó, hogy politikusok kerültek a kuratóriumokba. Elvi szándék ugyan létezik
azzal  kapcsolatban,  hogy  legalább  a  miniszterek  kikerüljenek  ezekből  a  testületekből  -  de
államtitkárok, polgármeseterek esetén a jövőben sem lenne ilyen tiltás.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter urat:



1.  Milyen  konkrét  eredményeket  tudott  felmutatni  a  korábbiakhoz  képest  az  egyetemi
modellváltás? 

2.  Helyesnek  tartja-e,  hogy  az  egyetemeket  működtető  vagyonkezelő  alapítványok  többet
fordítanak saját vezetőik tiszteletdíjára, mint a rászoruló hallgatók megsegítésére? 

3.  Kikerülnek-e  a  miniszterek  után  az  államtitkárok  és  a  polgármeseterek  a
kuratóriumokból?
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